
رو بــــه رو

سالار عقیلی به همراه ارکستر ملـــی 
ایران در جریان نمایشگاه اکسپو دوبی بـه 
روی صحنه می رود. اجرای سالار عقیلی 
در دو شب ـ ۱۷ و ۱۸ بهمن ماه ـ با عناوین 
»جشن های روز ملی ایران« و »کنسرت 
بزرگ موسیقی« برگزار می شود. کنسرت 
موسیقی سالار عقیلی با همراهی مصطفی 
راغب، دیگــر خواننده ایرانــی با اجرای 
قطعاتی از موسیقی ایرانی و عرب در دوبی 
میلینیوم آمفی تئاتر از ســاعت ۱۷و۳۰ 
دقیقه تا ۱۹و۳۰ دقیقه ۱۷ بهمن ماه برپا 
می شــود. دیگر اجرای عقیلــی با عنوان 
»شب ایران« )جشن های روز ملی ایران( 
نیز هفتم فوریه ) ۱۸ بهمن ماه( در مکان 

الوصل پلازا برگزار خواهد شد.

»عقیلی« در اکسپو 
به روی صحنه می رود

دیوید لینچ به فهرست بازیگران فیلم 
»فیِبل من هــا« به کارگردانی اســتیون 
اسپیلبرگ افزوده شد. نقشی که وی ایفا 
خواهد کرد با جدیت پنهان نگاه داشــته 
شده است. »فیِبل من ها« اولین همکاری 
بین لینچ و اســپیلبرگ را رقم می زند که 
به عنوان ۲ کارگردان با استعداد شناخته 
می شــوند. لینچ در کارنامــه اش »جاده 
مالهالند«، »کله پاک کن«، »مخمل آبی« 
و »بزرگراه گمشــده« را داراست. وی با 
»مرد فیل نما« در سال ۱۹۸۰ که درامی 
تاریخی است ۸ نامزدی اسکار از جمله در 
بخش کارگردانی کسب کرد و فیلم جنایی 
»روح ســرکش« او نیز برنده نخل طلای 

جشنواره کن ۱۹۹۰ شد.

»لینچ« بازیگر فیلم 
جدید »اسپیلبرگ« شد

سینمــــــا
مسعود نقاش زاده: 

 نگاه داوران جشنواره حرفه ای است 
دبیر جشنواره فیلم فجر با بیان 
اینکه نگاه هیـــات داوران آنقدر 
حرفه ای، جدی و ملـــی است که 
همه عقاید و سلایق را نمایندگی 
می کند، گفت: آنچه هیات داوران 
با توجه به همه فیلم ها انتخاب 
کردند قابل دفاع است و از نظر 
تنوع ژانر می توان به خروجی این هیات اعتماد کرد. مسعود 
نقاش زاده افزود: برای هیات انتخاب تنوع ژانریک مهم است 
اما طبیعی است همه فیلم ها از نظر کیفی یکسان نباشند و 
در برخی از ژانرها مهارت و توانایی پیدا نکرده باشیم؛ مثلا 
ما در طول سال ها فیلم ورزشی اکشن کم ساخته ایم. وی در 
توضیح علت غیبت خود در جشنواره گفت: به واسطه اینکه 
دو هفته قبل علائم سرماخوردگی داشتم در جشنواره حضور 
نیافتم تا همکاران، دوستان و فعالان جشنواره به بیماری 
مبتلا نشوند، پس از آزمایش کرونا به رغم اینکه بیماری 
خفیف بود دوره قرنطینه را سپری کردم تا با اطمینان بیشتر 
بتوانم در بین تماشاچیان و اهالی رسانه حاضر شوم و اکنون 
دوره قرنطینه بنده به پایان رسیده است. نقاش زاده با بیان 
اینکه در روزهای غیبت از طریق تماس تلفنی با همکاران 
در تماس بودم و برنامه های جشنواره را دنبال می کردم، 
ادامه داد: از این به بعد به صورت حضوری در جشنواره حضور 
می یابم. دبیر جشنواره فیلم فجر بیان کرد: امسال به دلیل 
شیوع ناگهانی خیز ششم کرونا به رغم اینکه از قبل سه 
سناریو آماده کردیم، تا چهار روز قبل از جشنواره استعلامات 
ما نشان می داد نیاز به اقدام ویژه ای نداریم. نقاش زاده گفت: 
تقریبا هر روز شرایط کرونایی تغییر می کند و ما ناگزیر 
هستیم برخی از برنامه ها را تغییر دهیم نظیر آنچه در روز 
اول جشنواره اتفاق افتاد و کمی ناهماهنگی ایجاد شد اما در 
بقیه موارد همکاران بنده با نظم و هماهنگی برنامه ها را پیش 
می برند، امیدواریم مردم از جشنواره فیلم فجر لذت ببرند. 
دبیر جشنواره فیلم فجر در پاسخ به این پرسش که چرا که 
در هیات داوران خانم وجود ندارد، گفت: در هیات انتخاب و 
در جمع کارگردانان حاضر در فضای رقابتی خانم ها حضور 
داشتند اما بعضی اوقات ترکیب اینگونه رقم می خورد وگرنه 
زنان یکی از ارکان جدی جامعه هنری ما هستند. نقاش زاده 
اضافه کرد: فیلمی که از خانم قیدی تماشا کردیم، نشان 
می دهد که خانم ها در جامعه هنری تا چه اندازه توانا هستند 
نه فقط در جامعه هنری بلکه در بخش های مختلف زنان 
سرزمین ما رشادت ها آفریدند. دبیر جشنواره فیلم فجر با 
بیان اینکه اختتامیه فیلم فجر ساعت ۱۸و۳۰ روز جمعه در 
برج میلاد برگزار می شود، افزود: ما به دلیل خیز ششم کرونا 
ناگزیر هستیم ظرفیت اختتامیه را کمتر از آنچه اکنون در 
سالن های اکران وجود دارد در نظر بگیریم اما سعی می کنیم 

برنامه خوبی داشته باشیم. 
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وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی از انجـــام اقداماتی 
جدی در راستای ایمــن سازی فضای تئاترشهر خبر 
داد.  محمدمهدی اسمـــاعیلی در مورد ناامنی هایی 
که در محوطه مجموعه فرهنگی و تاریخی تئاترشهر 
وجود دارد و سال هاست تعیین حریم برای آن تبدیل 
به مطالبه ای جدی از سوی بخش بزرگی از هنرمندان 
شده است، گفت: بعداز اتفاقات اخیر و بروز درگیری 
و ناامنی در محوطه تئاترشهر و اینکه دیدم دوستان 
تئاتری در مورد آن ابراز نگرانی کرده بودند، ماموریت 
ویژه ای به دستیارم آقای »محمود شالویی« دادم و 
ایشان دارد موضوع را پیگیری می کند. وزیر فرهنگ 
و ارشاد اسلامی ادامه داد: خودم هم با آقای شهردار 
مکاتباتی در این زمینه کرده ام و ان شاءا... بعداز جشنواره 
تئاترفجر، با همکاری شهرداری، به صورت جدی موضوع 

تعیین حریم را پیگیری خواهیم کرد تا فضای مجموعه 
تئاترشهر را متناسب با علایق فعالان حوزه فرهنگی 
و هنری، به شکل مطلوبی دربیاوریم. اسماعیلی که 
در افتتاحیه جشنواره چهلم تئاترفجر حاضر شده و تا 
انتهای این مراسم حضور داشت، در خصوص حمایت 
از تئاتر و بودجه سال آینده که اکنون در حال بررسی و 
تصویب در مجلس است، افزود: من در مجلس و در کنار 
نمایندگان محترم حاضر شدم و باید بگویم که هم دولت 
این اهتمام را برای توجه ویژه به هنر و تئاتر دارد و هم 
مجلس. او خاطرنشان کرد: در سال آینده به صورت ویژه 
و مضاعف به تئاتر توجه خواهیم کرد؛ هم به آموزش تئاتر 
و هم توسعه زیرساخت های مورد نیاز آن. وزیر فرهنگ 
و ارشاد اسلامی ادامه داد: فرآیند اجرایی پروژه ها با 
تخصیص اعتبار آغاز شده و به طور جدی در ۱۴ استان 

در حال پیگیری است. ضمن اینکه بنای ما در وزارت 
ارشاد بر این است که همه تاسیسات و مجموعه های 
فرهنگی و هنری که در سال های اخیر در دست ساخت 
بوده اند را به اتمام برسانیم. اسماعیلی در پایان با تاکید 
بر اینکه همه اقدامات ما در دولت به این سمت است که 
فرهنگ و هنر را تقویت کنیم، یادآورشد: بر همین اساس 
حوزه تئاتر در چهار سال پیش رو حتما تقویت خواهد 
شد و ا ن شاءا... به زودی خبرهای خوبی در مورد تئاتر 

خواهید شنید. 

سینا مهراد: 
 نقشم در »شادروان« خیلی 

سخت نبود

بازیگر فیلم »شادروان« گفت: نمی خواستم 
بی گدار به آب بزنم، به همین دلیل باری به هر 
جهت نقشم را در »شادروان« نپذیرفتم، این 
نقش را زمانی پذیرفتم که می دانستم می توانم آن 
را به بهترین شکل ممکن ایفا کنم، من مطمئن 
بودم که می توانم این نقش را عالی بازی کنم. 
سینا مهراد درباره ایفای نقش در فیلم سینمایی 
»شادروان« افزود: نقشم در فیلم سینمایی 
»شادروان« نسبت به کارنامه کاری من در آثاری 
همچون سریال »پدر« و »آقازاده« کاملا متفاوت 
است. وی در همین راستا ادامه داد: البته این 
را بگویم که نقشم در شادروان خیلی سخت و 
چالش برانگیز نبود، من سعی کردم برای رسیدن 
به این نقش روال درست یک بازیگر را سپری کنم 
و به همین جهت تمرینات بسیاری برای آن انجام 
دادم. این بازیگر سینما در همین رابطه اضافه 
کرد: نمی خواستم بی گدار به آب بزنم، به همین 
دلیل باری به هر جهت این نقش را نپذیرفتم، این 
نقش را زمانی پذیرفتم که می دانستم می توانم آن 
را به بهترین شکل ممکن ایفا کنم، من مطمئن 
بودم که می توانم این نقش را عالی بازی کنم. 
وی درباره لهجه خود در این فیلم اضافه کرد: 
در مورد لهجه دقت و تمرینات زیادی را انجام 
دادیم تا بتوانیم لهجه ای واقعی به مخاطب ارائه 
کنیم. برای این فیلم به پایین شهر رفتم، قدم 
زدم و برای مدتی در باشگاه جنوب شهر تمرین 
کردم تا بتوانم با زیست آنها آشنا شوم. این اتفاق 
آنقدر تکرار شد تا در نهایت با حسین نمازی 
در یک لهجه به توافق رسیدیم. مهراد درباره 
احتمال دریافت سیمرغ بلورین جشنواره فیلم 
فجر تاکید کرد: هر چه پیش آید خوش  آید. وی 
درباره همبازی شدن با نازنین بیاتی تاکیدکرد: 
نازنین بیاتی مثل خواهر من است، من علاوه 
بر بیاتی با تمامی گروه بازیگران راحت بودیم، 
رویا تیموریان به عنوان بزرگ ما کمک کرد تا 
درنهایت همه جای درست خود را پیدا کنند تا 

خروجی درستی به مخاطب ارائه شود. 

بزرگداشت ۳ هنرمند موسیقی در سی وهفتمین 
جشنواره موسیقی فجر برگزار می شود. به گزارش ستاد 
خبری سی وهفتمین جشنواره موسیقی فجر، بزرگداشت 
مرتضی اعیان نوازنده و مدرّس تنبک، آذرنوش صدرسالک 
نوازنده و مدرس هارپ و رج علیپور نوازنده کمانچه و از 
چهره های سرشناس موسیقی لرستان در اختتامیه 

جشنواره موسیقی فجر برگزار می شود. 
 مرتضی اعیان

مرتضی اعیان از سردمداران جریان اصیل تنبک نوازی 
در تاریخ موسیقی معاصر و متولد ۱۳۲۵ است. نوازندگی 

اعیان در اواخر دهه شصت همراه با اساتید موسیقی ایران 
در کنسرت های سه گانه »پیام نسیم«، »دل مجنون« و 
»سروچمان« و همچنین اجرا با گروه دستان به عنوان 
هسته  اولیه  گروه، درخشان ترین برگ های کارنامه 
هنری اوست. در سال های اخیر تالیف کتاب تنبک از 
وی به تصحیح اشکالات آموزشی این ساز کمک شایانی 

کرده است. 
 آذرنوش صدرسالک

آذرنوش صدرسالک دارای مدرک درجه یک هنری، 
نوازنده و مدرس ساز هارپ، متولد ۱۳۳۴ و دانش آموخته 

هنرستان عالی موسیقی است. آذرنوش صدرسالک همسر 
مجید انتظامی باسابقه بیش از سی وپنج سال نوازندگی 
هارپ در ارکستر سمفونیک تهران است. او علاوه بر 
آموزش هارپ و آهنگسازی، مدیر هنرستان موسیقی 

دختران نیز بوده  است. 
 فرج  علیپور

فرج  علیپور متولد ۱۳۳۷ هنرمند اهل خطه لرستان 
از چهره های محبوب در حوزه موسیقی نواحی است. او 
را امانتدار سبک بزرگان موسیقی لرستان مانند علیرضا 
حسین خوانی و پیرولی کریمی می دانند. اجرای موسیقی 
اصیل و ریتیمیک لرستان در کنسرت های بی شمار داخلی 
و خارجی و انتشار ده ها آلبوم موسیقی نواحی مانند: دالکه، 

شادیانه و تال تنها بخشی از کارنامه هنری اوست. 

بزرگداشت ۳ هنرمند در جشنواره موسیقی فجر

رئیس جمهور سابق آمریکا در واکنش به اظهارات معاون وقت 
خود گفت: دموکرات ها و افرادی که فقط به اسم جمهوری خواه 
هستند می خواهند حق رسیدگی به تقلبات انتخاباتی را از بین 
ببرند. به گزارش فارس، »دونالدترامپ« رئیس جمهور سابق 
آمریکا از اظهارات »مایک.پنس« معاون وقت خود درباره 
امکان ابطال انتخابات ۲۰۲۰ به خشم آمد. به نوشته روزنامه 
»نیویورک.پست«، پنس در واکنش به اصرار ترامپ درباره 
توانایی پنس در تغییر نتیجه انتخابات ریاست جمهوری آمریکا 
در سال گذشته میلادی در بیانیه ای نوشت: »این هفته شنیدم 
که رئیس جمهور ترامپ گفت که من حق ابطال انتخابات را 
داشته ام اما رئیس جمهور ترامپ اشتباه می کند. من این حق را 
نداشتم که انتخابات را ابطال کنم.« معاون رئیس جمهور سابق 
آمریکا بیان داشت: »ریاست جمهوری متعلق به مردم آمریکا و 
فقط مردم آمریکا است. درواقع هیچ ایده ای غیرآمریکایی تر از 
این نیست که یک نفر بتواند رئیس جمهور آمریکا را انتخاب 
کند.« ترامپ نیز در واکنش به این بیانیه پنس در پیامی تند، 
مایک.پنس و »مشاوران بی اطلاع« او را به باد انتقاد گرفته و او 
را »نوار نقاله اتوماتیک« برای »کلاغ پیر، میچ مک کانل« رهبر 

اقلیت جمهوری خواه مجلس سنای آمریکا توصیف کرد که برای 
عدم مداخله در انتخاب »جو بایدن« از وی استفاده کرده است. 
رئیس جمهور سابق آمریکا افزود: »جایگاه معاون رئیس جمهور 
این نیست که اگر نشانه های مشهود تقلب و بی نظمی انتخاباتی 
وجود داشته باشد، نقش نوار نقاله اتوماتیک را ایفا کند. به 
همین دلیل است که دموکرات ها و رینوها )افرادی که فقط 
به اسم جمهوری خواه هستند(، با تب وتاب تلاش می کنند 
دقیقا همان قانونی را تغییر دهند که مایک.پنس و مشاوران 
بی اطلاعش در روز ششم ژانویه مورد استفاده قرار دادند تا 
بگویند او انتخاب دیگری نداشت.« ترامپ تشریح کرد: »آنها به 
این دلیل می خواهند این قانون را تغییر دهند که حالا می گویند 
نمی خواهند معاون رئیس جمهور حق اطمینان یافتن از صحت 
آرا را داشته باشد. به عبارت دیگر، حق با من بود و همه این 
را می دانند. اگر تقلب یا بی نظمی در مقیاس گسترده وجود 
داشته باشد، شایسته است که آن رأی ها برای قانون گذاران 
فرستاده شود تا بتوانند آن را تحلیل کنند. دموکرات ها و رینوها 
می خواهند این حق را نابود کنند.« ترامپ در بیانیه ای با اشاره 
به ارائه لایحه اصلاح »قانون شمارش آرای الکترال« نوشت: 

»می گویند »پنس« این حق را داشت که نتیجه را عوض کند 
و حالا می خواهند این حق را بگیرند. متاسفانه او از قدرت 
خود استفاده نکرد. او می توانست انتخابات را باطل کند.« 
رئیس جمهور سابق آمریکا افزود: »اگر معاون رئیس جمهور 
هیچ حقی نداشت با وجود تقلب ها و دیگر بی نظمی ها، نتیجه 
انتخابات را در جلسه سنا عوض کند، چگونه دموکرات ها و 
کسانی که فقط به اسم جمهوری خواه هستند مانند سوزان 
کالینز تقلا می کنند این لایحه را تصویب کنند که به معاون 
رئیس جمهور اجازه نمی دهد نتیجه انتخابات را عوض کند؟.« 
قانون شمارش آرای الکترال آمریکا در سال ۱۸۸۷ تصویب شده 
و رویه فدرال برای شمارش آرای الکترال در انتخابات ریاست 
جمهوری این کشور را شامل می شود. ترامپ از پنس درخواست 
کرد »شجاعت نشان داده« و در جلسه کنگره برای بررسی 
پیروزی بایدن در انتخابات ریاست جمهوری آمریکا، نتیجه 
را باطل اعلام کند. صدها نفر از هواداران تهییج شده ترامپ به 
ساختمان کنگره آمریکا حمله کردند. آنها در محوطه ساختمان 
کنگره یک طناب دار برافراشته بودند که روی شعار »پنس را 
دار بزنید« نوشته شده بود. هواداران ترامپ همچنین حین 
ورود به داخل ساختمان این شعار را سر داده و به دنبال پنس 
می گشتند اما ماموران امنیتی چند دقیقه قبل، او را از ساختمان 

خارج کرده بودند. 

دعوای »ترامپ« و »پنس« برسر ابطال نتیجه انتخابات بالا گرفت

جولان دوباره کرونا سبب شد اجرای آثار ۲ کشور 
فرانسه و ایتالیا در چهلمین جشنواره تئاترفجر منتفی 
شود. حسین مسافرآستانه، دبیر چهلمین جشنواره 
تئاترفجر درباره اجرای نمایش های بین المللی این 
دوره از جشنواره همزمان با اوج گیری سویه جدید 
کرونا توضیح داد: اجرای دو نمایش از ایتالیا و فرانسه 
لغو شد زیرا براساس تصمیم های جدید این دو کشور، 
سفرهای بین المللی آنان با محدودیت روبه رو شده 
است ولی هنوز گروه بلغارستان و گروه های دیگری که 
از کشورهای همسایه در این دوره از جشنواره حضور 
دارند، چیزی درباره لغو اجراهای خود اعلام نکرده اند. 
او در پاسخ به این پرسش که اجرای دو کشور ایتالیا و 
فرانسه در فضای مجازی انجام می شود یا کلا منتفی 
شده است، افزود: کلا منتفی شد چون ما اثر کاملی از 

این دو کشور دریافت نکردیم. گروه ایتالیا نمایش خود 
را برای شرکت در جشنواره فجر تولید می کرد زیرا 
اجرای تئاتر در این کشورها هنوز هم با محدودیت های 
بسیار همراه است. به همین دلیل بعد از منتفی شدن 
سفرشان، پروژه های اجرایی خود را متوقف کردند. 
مسافر آستانه در پاسخ به این پرسش که بهتر نبود با 
توجه به شرایط مبه هم امسال، همچون سال گذشته 
از بخش بین المللی جشنواره چشم پوشی می کردیم، 
توضیح داد: بخش بین الملل یک ظرفیت و حیف است 
که قطع شود. در دوره گذشته هم بسیار جست وجو 
کردم تا به منظور ایجاد هر گونه ارتباط فرهنگی، این 
بخش را حتی به شکل محدود داشته باشیم ولی پارسال 
هیچ کشوری فعالیت تئاتری نداشت. اما از آنجاکه 
امسال بسیاری از کشورها فعالیت های نمایشی خود 

را تا حدودی از سر گرفته بودند، تلاش کردیم بخش 
بین الملل را داشته باشیم. این مدیر هنری، ایجاد 
ارتباطات بین الملل را فرصتی مغتنم برای بهبود روابط 
سیاسی دانست و افزود: ارتباطات فرهنگی با کشورهای 
دیگر برای هر کشوری بسیار کارساز است و حتی 
می تواند بر بهبود روابط سیاسی اثرگذار باشد. ولی وقتی 
شرایط حداقلی است، ما هم به همان حداقل رضایت 
دادیم. ضمن اینکه کسی نمی توانست پیش بینی کند 
بعداز فروکش کردن کرونا، بار دیگر با اوج گیری سویه 
تازه این ویروس روبه رو شویم. مسافر آستانه ادامه داد: 
در این شرایط، در همین حد هم که بتوانیم ارتباطات 
فرهنگی خود را با دیگر کشورها حفظ کنیم، غنیمت 
است چون به هرحال وجود همین ارتباطات محدود از 

قطع کامل آن، بسیار مفیدتر خواهد بود. 

به دلیل اوج گیری دوباره کرونا

اجرای آثار ایتالیا و فرانسه در جشنواره تئاترفجر لغو شد

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی: 

پیگیر تعیین حریم »تئاترشهر« هستیم

جـــریان صدر عــــراق با اعلام تعلیـــق 
گفت وگوها برای تشکیل دولت آتی، از تحریم 
نشست دوشنبه آتــی پارلمان برای انتخاب 
رئیس جمهور خبـــر داد. به گزارش فارس، 
فراکسیون پارلمانی جریان صدر اعلام کرد که 
نشست روز دوشنبه آینده پارلمان را تحریم 
می کند و از حضور در آن خودداری می کند. 
»حسین.العذاری« رئیس فراکسیون پارلمانی 
صدر، با حضور در نشستی خبری اعلام کرد که 

به دستور رهبر جریان صدر، کلیه مذاکرات با 
فراکسیون های پارلمانی برای تشکیل دولت 
آتی به حالت تعلیق درآمد. وی افزود: همچنین 
تصمیم گرفته شد که هیچ یک از نمایندگان 
جریان صدر - به استثنای نایب رئیس اول 
پارلمان - در نشست روز دوشنبه پارلمان 
برای انتخاب رئیس جمهور حضور نیابند. 
۷ فوریه(  قرار است ۱۸ بهمن ماه جاری )
نشست پارلمان جدید عراق برای انتخاب 

رئیس جمهور جدید این کشور برگزار شود. 
پارلمان عراق اسامی ۲۵ نامزد تایید صلاحیت 
شده برای ریاست جمهوری را رسما اعلام کرده 
که به نظر می رسد رقابت اصلی برای تصدی 
این پست میان »برهم صالح« رئیس جمهور 
کنونی به نمایندگی از حزب اتحادیه میهنی 
کردستان و »هوشیار زیباری« وزیر دارایی 
برکنار شده در دوره نخست وزیری »حیدر 
العبادی« به اتهام فساد باشد. در عرف سیاسی 

عراق، که از اولین انتخابات در سال ۲۰۰۵ 
میلادی پس از سقوط صدام تا به امروز ادامه 
داشته، پست ریاست پارلمان به گروه های 
اهل سنت، پست ریاست جمهوری به کُردها و 
پست نخست وزیری به شیعیان اختصاص دارد. 
ریاست جمهوری عراق از آن زمان تاکنون، طبق 
یک توافق داخلی میان دو حزب اتحادیه میهنی 
و دموکرات کردستان عراق، در اختیار اتحادیه 
میهنی کردستان بوده  اما در دوره پیشین و 
سال ۲۰۱۸ حزب دموکرات کردستان عراق 
نیز برای تصدی آن تلاش کرد و این موضوع به 

اختلافات میان دو حزب دامن زد.

جریان »صدر« عراق نشست پارلمان را تحریم کرد

گـــزارش
»پاشینیان« به ترکیه می رود

معاون رئیس جمهور ترکیــه گفت: نیکول پاشینیـــان، 
نخست وزیر ارمنستان در ماه مارس به ترکیه سفر خواهد کرد. 
وی افزود: پاشینیان در ماه مارس به ترکیه سفر خواهد کرد و 
در یک مجمع دیپلماتیک در آنتالیا شرکت خواهد کرد. پیش تر 
سرویس مطبوعاتی کابینه ارمنستان گزارش داده بود که نیکول 
پاشینیان، نخست وزیر ارمنستان در کنفرانس ویدئویی با الهام 
علی اف، رئیس جمهور آذربایجان که با میانجیگری و مشارکت 
امانوئل ماکرون، رئیس جمهور فرانسه و شارل میشل، رئیس 
شورای اروپا برگزار شد، به اهمیت حل وفصل مناقشه قره باغ و 
انعقاد پیمان صلح اشاره کرد. در این بیانیه آمده است: پاشینیان 
بر ضرورت حل وفصل درازمدت مناقشه قره باغ کوهستانی تحت 
ریاست مشترک گروه مینسک سازمان امنیت و همکاری اروپا و 

انعقاد توافقنامه صلح تاکید کرد. 

نارضایتی ها از »بایدن« رو به صعود 
نتایج نظرسنجی جدید نشان داد، محبوبیت رئیس جمهوری 
آمریکا به پایین ترین سطح دوره ریاست جمهوری اش سقوط 
کرده و این خطری برای حزب دموکرات اوست که با دورنمای 
ازدست دادن کنترل دو مجلس کنگره در انتخابات میان دوره  
هشتم نوامبر مواجه است. به گزارش ایسنا، به نقل از خبرگزاری 
رویترز، نظرسنجی سراسری رویترز - ایپسوس که در تاریخ  دوم 
و سوم فوریه انجام شد، نشان داد که ۴۱ درصد از بزرگسالان 
آمریکایی عملکرد جو بایدن را در مقام ریاست جمهوری آمریکا 
تایید کردند، در حالی که ۵۶ درصد با این عملکرد مخالف بوده و 
مابقی آنها نیز نسبت به نظرشان مطمئن نبودند. نظرسنجی که 
هفته قبل برگزار شد، نشان داد بایدن ۴۵ درصد تایید عملکرد 
و ۵۰ درصد نارضایتی از عملکردش کسب کرده است. به نظر 
می رسد آمریکایی ها به طور فزاینده ای از همه گیری کووید۱۹ 
و تبعات اقتصادی آن خسته شده اند. این نظرسنجی نشان 
می دهد که از هر ۱۰ نفر شش نفر فکر می کنند که کشورشان 
در مسیر اشتباهی حرکت می کند و مسائل اقتصاد و سلامت 
عمومی بیشتر از بقیه مسائل به عنوان نگرانی های اصلی ذکر 

شدند. 

»معمر قذافی« زنده است؟
یکی از محافظان »معمر قذافی« ادعا کرد، رهبر سابق لیبی، 
کشته نشده و هنـــوز زنده است. به گزارش فارس، »عائشه.

الفیتوری« از محافظان »معمر قذافی« ادعا کرد، قذافی زنده است 
و شخصی که در جریان ناآرامی های موسوم به بهار عربی ۲۰۱۱، 
کشته شد، یکی از نزدیکان اوست. وی توضیح داد: در جریان 
درگیری ها قذافی وارد شهر »سرت« نشد؛ کسی که وارد این شهر 
شد شخصی شبیه به قذافی به نام »حمید ابومنیار قذافی« بود؛ 
معمر قذافی به »بنی ولید« )در شمال لیبی( رفت، سپس آنجا را 
ترک کرد. الفیتوری ادامه داد: به ملت اطمینان می دهم که حال 
رهبرم خوب است و مقاومت را رهبری می کند. این محافظ برای 
تقویت ادعای خود افزود: وقتی از یکی از افسران جدا شده از قدافی 
پرسیده شد که چرا تاکنون به لیبی بازنگشته، وی پاسخ داد: »اگر 

حمید ابومنیار قذافی را به من نشان دهید برمی  گردم.« 

کرونا هنوز قابل پیش بینی نیست

 احتمال شیوع بیشتر در آینده

یک گروه علمــی مشاور دولت انگلیس که مسئــول 
بررسی همه گیری کووید۱۹ است، احتمال وقوع امواج 
بزرگ کرونایی را در آینده ممکن دانست و افزود: تا رسیدن 
به یک الگوی ثابت و قابل پیش بینی از همه گیری سال ها 
فاصله داریم. به گزارش ایرنا به نقل از خبرگزاری رویترز، 
اپیدمیولوژیست های انگلیسی که مسئول بررسی همه گیری 
کووید۱۹ و توصیه در این خصوص به دولت انگلیس هستند، 
می گویند که در آینده احتمال وقوع امواج بزرگ کووید۱۹ در 
انگلیس وجود دارد. »بوریس.جانسون« نخست وزیر انگلیس 
در پی لغو محدودیت های کرونایی در تابستان گذشته )ژوئیه 
۲۰۲۱ برابر با تیر ۱۴۰۰( گفته بود در حالیکه همه گیری  
کرونا تمام نشده است، بریتانیا باید زندگی با کووید را بیاموزد. 
بخش مدل سازی گروه علمی همه گیری آنفلوآنزا« که 
مسئول بررسی امواج احتمالی همه گیری کووید۱۹ است 
در این خصوص توضیح داد که ظهور گونه های ویروسی 
جدید بزرگ ترین عامل ناشناخته در میان مدت و بلندمدت 
است که همراه با کاهش ایمنی جمعیت می تواند در این امر 
نقش موثری داشته باشد. این گروه علمی که مسئول ارائه 
توصیه های لازم به دولت انگلیس در برخورد با همه گیری 
کووید۱۹ است، در بیانیه خود گفت: امواج بزرگی که 
احتمال دارد در آینده منجر به افزایش شدید شمار مبتلایان 
شود نیاز به مدیریت فعال برای جلوگیری از فشار بر بخش 
بهداشت و درمان دارند. انگلیس تاکنون ۱۵۷ هزار و ۷۳۰ 
مورد مرگ ومیر ناشی از کووید۱۹ را گزارش کرده و هفتمین 
کشور جهان از نظر میزان مرگ ومیر کرونایی است و جانسون 
به دلیل نحوه مقابله با این همه گیری با انتقادات شدیدی 
روبه رواست. از سوی دیگر و از زمان ظهور سویه اومیکرون 
که برای نخستین بار در آفریقای جنوبی شناسایی شد، شمار 
مبتلایان به ویروس کرونا افزایش یافته است و همین امر 
جانسون را بر آن داشت تا باردیگر برخی محدودیت های 
کرونایی را بازگرداند. رئیس بخش مدل سازی گروه علمی 
همه گیری آنفلوآنزا به رویترز گفت: اگرچه هر سال باید شاهد 
بهبود وضعیت کووید۱۹ باشیم، ممکن است زمان هایی 
وجود داشته باشد که دولت مجبور به عقبگرد شود و تدابیری 
را ارائه کند. این گروه در بیانیه خود همچنین تاکیدکرد: چند 
سال آینده بسیار نامشخص خواهد بود و شیوع و امواج آتی 
احتمالا با آرام شدن اوضاع سر وصدای بسیاری بپا خواهند 
کرد. این گروه مشاور دولت انگلیس افزود: ما ممکن است 
سال ها با یک الگوی ثابت و قابل پیش بینی از همه گیری 

فاصله داشته باشیم. 

سخنگوی کرملین: 

 احتمال دیدار »پوتین« و »زلنسکی« در آنکارا را رد نمی کنیم

جهــــان 
کوتــــاه

سخنگوی کاخ کرملیـــن روسیه گفت که براساس ابتکار 
ترکیه، احتمال دیدار میان روسای جمهور روسیه و اوکراین را رد 
نمی کند. به گزارش فارس، »دیمیتری.پسکوف« سخنگوی کاخ 
کرملین روسیه اعلام کرد که »ولادیمیرپوتین« رئیس جمهور 
این کشور آماده دیدار با هر فردی برای بحث درباره بحران 
اوکراین بوده اما این موضوع نخست نیازمند توافقی درباره 
بندهای مذاکرات و نتایج احتمالی است. به گزارش خبرگزاری 
تاس، پسکوف افزود: »رئیس جمهور پوتین می گوید که آماده 
دیدار با هر فردی در صورت ضرورت بوده اما این موضوع نیازمند 
توافقی درباره نتیجه ها و موضوعات مورد مذاکره بوده و این 
شرایط تا کنون وجود نداشته است.« وی ادامه داد: »در خصوص 

ابتکار ترکیه برای برگزاری دیدار میان پوتین و ولودمیر زلنسکی 
همتای اوکراینی خود در آنکارا، پایتخت ترکیه، تاکنون چنین 

اتفاقی حاصل نشده اما کسی چنین احتمالی را رد نمی کند.« 
پسکوف اضافه کرد: »امکان دیدار میان روسای جمهور روسیه 
و اوکراین در ترکیه )براساس ابتکار آنکارا( تاکنون به صورت 
عملی مورد بحث قرار نگرفته است.« وی ادامه داد: »تاکنون 
زمان بندی سفر احتمالی پوتین به آنکارا بر اساس دعوتی که 
پیشتر، رئیس جمهور ترکیه انجام داده بود، مشخص نشده 
است.«۲۷  ژانویه گذشته، پسکوف در جریان کنفرانس خبری 
گفت که پوتین دعوت اردوغان برای سفر به ترکیه را پذیرفته 
است. پسکوف اضافه کرد: »دیدار میان روسای جمهور دو کشور 
هنگامی روی خواهد داد که برنامه زمانی هر دو و شرایط عمومی 

در خصوص همه گیری کرونا اجازه دهد.« 


